

Wein-Plus

Kamptal DAC

BEST OF 2019 - 2



Marcus Hofschuster

Kamp im Glück

Auf starke Temperaturschwankungen in Winter und Frühjahr folgte in Niederösterreich 2017 einer der wärmsten und vor allem trockensten Sommer seit Beginn der Temperaturaufzeichnungen vor über 250 Jahren. Ausgerechnet der September wurde dann eher feucht und verzögerte so die früh begonnene Lese, doch die guten Bedingungen im Oktober machten das Manko wieder wett, so dass in weiten Teilen des Gebietes nicht nur gute Qualitäten sondern auch große Mengen eingefahren wurden.

Es stand zu befürchten, dass die 2017 aufgrund des heißen Sommers besonders dick und alkoholreich ausfallen würden, doch weit gefehlt. Gerade die Grünen Veltliner, die ja durchaus bisweilen dazu neigen, ein bisschen Fett anzusetzen, sind in Bestform so frisch, straff, präzise und saftig wie man es sich nur wünschen kann und dabei nicht weniger komplex und mineralisch als die ebenfalls oft beeindruckenden Rieslinge.

85 Rieslinge und Veltliner der Kamptal DAC haben wir für dieses BEST OF probiert, dazu noch etliche weitere Weine der Kamptaler Weingüter. Die besten DAC-Weine stellen wir hier und wie immer auch als PDF vor. Links zu allen Weinen finden Sie im Magazin unter: www.wein-plus.eu/bo

2017 KAMPTAL DAC RIESLING

95WP Heiligenstein Reserve "Lyra", Bründlmayer
93WP Heiligenstein Alte Reben, Jurtschitsch
92WP Kogelberg Reserve, Hiedler
92WP Heiligenstein, Schloss Gobelsburg
92WP Wechselberg Spiegel "M", Topf
92WP Heiligenstein Reserve, Hiedler
91WP Wechselberg Spiegel, Topf
91WP Heiligenstein, Hirsch
91WP Gaisberg, Hiedler
90WP Heiligenstein, Topf
90WP Heiligenstein, Allram
90WP Heiligenstein, Jurtschitsch
90WP Gaisberg, Schloss Gobelsburg
90WP Kogelberg Reserve, Steininger
89WP Gaisberg, Hirsch
89WP Steinmassl, Bründlmayer
89WP Loiserberg, Jurtschitsch
89WP Seeberg Reserve, Steininger
88WP Heiligenstein Reserve, Brandl
88WP Heiligenstein Reserve, Ehn
88WP Heiligenstein, Bründlmayer
88WP Steinhaus Reserve, Steininger
88WP Steinhaus, Hiedler
88WP Gaisberg, Allram

ÄLTERE JAHRGÄNGE

2016 93WP Heiligenstein, Hirsch
2016 92WP "Maximum", Hiedler
2016 92WP Gaisberg, Hirsch
2016 89WP Wechselberg Spiegel Reserve, Topf
2013 88WP Heiligenstein Reserve, Ehn

2017 KAMPTAL DAC GRÜNER VELTLINER

95WP Lamm Reserve, Bründlmayer
93WP Lamm, Schloss Gobelsburg
93WP Stein, Ott
93WP Käferberg, Jurtschitsch
93WP Käferberg Reserve, Bründlmayer
92WP Renner, Schloss Gobelsburg
92WP Lamm, Jurtschitsch
92WP Grub, Schloss Gobelsburg
91WP Kogelberg Reserve "Terrassen", Steininger
91WP Renner, Hirsch
91WP Schenkenbichl Reserve, Hiedler
91WP Kittmannsberg Reserve, Hiedler
91WP Schenkenbichl, Jurtschitsch
91WP Lamm, Hirsch
90WP Renner, Allram
90WP Grub, Hirsch
90WP Spiegel Reserve, Ehn
90WP Loiserberg, Jurtschitsch
89WP Gaisberg, Hirsch
89WP Hölle, Topf
89WP Gaisberg, Topf
89WP Gaisberg, Allram
89WP Kittmannsberg Reserve, Steininger
88WP Thal, Hiedler
88WP Wechselberg, Topf
88WP Kogelberg Reserve, Brandl
88WP Lamm Reserve, Steininger
88WP Reserve Alte Reben, Schreibeis
88WP Gaisberg, Allram
88WP Loiserberg, Bründlmayer
88WP Dechant, Jurtschitsch
88WP Gaisberg Reserve, Schreibeis

ÄLTERE JAHRGÄNGE

2016 93WP Lamm, Hirsch
2016 92WP "Maximum", Hiedler
2016 92WP Grub, Hirsch
2016 90WP Gaisberg, Hirsch
2016 89WP Gaisberg, Topf
2016 89WP Gaisberg, Hirsch



Professionell, unabhängig und kompetent

Wein-Plus ist Europas führende unabhängige Internet-Plattform zum Thema Wein. Täglich nutzen über 6.000 Menschen das Informations- und Kommunikationsnetzwerk, in dem rund 187.000 private und professionelle Weinliebhaber registriert sind. Der Weinführer von Wein-Plus ist mit Beschreibungen und Bewertungen von über 120.000 Weinen der größte seiner Art. Er wird nahezu täglich aktualisiert und basiert auf strengen Verkostungsrichtlinien.

Chefverkoster Marcus Hofschuster und sein Team arbeiten hauptberuflich für den Weinführer und nehmen sich für jede Weinbeurteilung ausreichend Zeit. Alle Weine werden ausschließlich im neutralen Proberaum von Wein-Plus in Erlangen verkostet. Die Verkostung erfolgt blind, so dass Wein und Erzeuger dem Verkoster bei der Bewertung nicht bekannt sind. Die Weine werden grundsätzlich in zusammenhängenden Serien gemeinsam mit ähnlichen Weinen probiert, um einen sinnvollen sensorischen Rahmen zu gewährleisten.

Marcus Hofschuster genießt ein herausragendes Renommee als gewissenhafter und unbestechlicher Experte. Sein Team besteht ebenfalls aus erfahrenen Verkostern mit fundierter weinfachlicher Ausbildung. Das Verkostungssystem ist voll EDV-gestützt und abgesichert gegen Verwechslungen und Eingabefehler. Die Bewertungen werden regelmäßig durch Gegenproben überprüft, die ebenfalls blind erfolgen.

Die Weine werden nach dem internationalen 100-Punkte-Schema bewertet. Dabei werden in den Weinführer nur Weine mit mindestens 80 Punkten aufgenommen. Das Bewertungssystem wird bei Wein-Plus strenger angewandt als bei anderen Weinführern heute üblich.

Die einzelnen Punkte entsprechen folgenden Kategorien:

80 bis 84 Punkte: gut

85 bis 89 Punkte: sehr gut

90 bis 94 Punkte: hervorragend

95 bis 99 Punkte: groß

100 Punkte: einzigartig

In der Reihe BEST OF zuletzt erschienen:

- BEST OF Silvaner
- BEST OF Barolo
- BEST OF Valtellina
- BEST OF Brunello 2012
- BEST OF Burgenland
- BEST OF Steiermark
- BEST OF Deutscher Spätburgunder
- BEST OF Riesling trocken
- BEST OF Südtirol
- BEST OF Lemberger/Blafränkisch
- BEST OF Brunello di Montalcino Annata 2013
- BEST OF Brunello di Montalcino Riserva 2012
- BEST OF Weiße Burgundersorten
- BEST OF Soave
- BEST OF Chianti Classico
- BEST OF Lambrusco
- BEST OF Chianti
- BEST OF Bonarda dell'Oltrepò Pavese DOC

Wein-Plus

Kamptal DAC

BEST OF 2019 - 2



Marcus Hofschuster

Kamp in Luck

Following on large variations in temperature during the winter and spring, Lower Austria in 2017 experienced one of the warmest, and in particular driest summers since the recoding of temperatures began, more than 250 years ago. The crucial month of September was than predominantly wet, thus delaying the harvest, which had kicked off with an early start, but the good conditions in October made up for any problems, which meant, at the end, that in many parts of the region the harvest reflected not only good quality, but large volumes as well..

It was anticipated with some trepidation that, as a result of the hot summer, the 2017 wines would be particularly heavy and alcoholic, but nothing could be further from the truth. The Grüner Veltliners in particular, which indeed can have a tendency to be rather full-bodied, are in the best cases as fresh, firm, precise and juicy as you could wish for – at the same time they are as complex and minerally as the Riesling wines, which are also in many cases Impressive.

85 Riesling and Grüner Veltliner wines of the Kamptal DAC were tasted for this BEST OF report, in addition to numerous other wines from the wineries in the Kamptal region. As usual, we present the best DAC wines here, as well as in a PDF format. You can find links to all the wines and producers, with comprehensive descriptions in www.wein-plus.eu/bo

2017 KAMPTAL DAC RIESLING

- 95WP Heiligenstein Reserve "Lyra", Bründlmayer
- 93WP Heiligenstein Alte Reben, Jurtschitsch
- 92WP Kogelberg Reserve, Hiedler
- 92WP Heiligenstein, Schloss Gobelsburg
- 92WP Wechselberg Spiegel "M", Topf
- 92WP Heiligenstein Reserve, Hiedler
- 91WP Wechselberg Spiegel, Topf
- 91WP Heiligenstein, Hirsch
- 91WP Gaisberg, Hiedler
- 90WP Heiligenstein, Topf
- 90WP Heiligenstein, Allram
- 90WP Heiligenstein, Jurtschitsch
- 90WP Gaisberg, Schloss Gobelsburg
- 90WP Kogelberg Reserve, Steininger
- 89WP Gaisberg, Hirsch
- 89WP Steinmassl, Bründlmayer
- 89WP Loiserberg, Jurtschitsch
- 89WP Seeberg Reserve, Steininger
- 88WP Heiligenstein Reserve, Brandl
- 88WP Heiligenstein Reserve, Ehn
- 88WP Heiligenstein, Bründlmayer
- 88WP Steinhaus Reserve, Steininger
- 88WP Steinhaus, Hiedler
- 88WP Gaisberg, Allram

ÄLTERE JAHRGÄNGE

- 2016 93WP Heiligenstein, Hirsch
- 2016 92WP "Maximum", Hiedler
- 2016 92WP Gaisberg, Hirsch
- 2016 89WP Wechselberg Spiegel Reserve, Topf
- 2013 88WP Heiligenstein Reserve, Ehn

2017 KAMPTAL DAC GRÜNER VELTLINER

- 95WP Lamm Reserve, Bründlmayer
- 93WP Lamm, Schloss Gobelsburg
- 93WP Stein, Ott
- 93WP Käferberg, Jurtschitsch
- 93WP Käferberg Reserve, Bründlmayer
- 92WP Renner, Schloss Gobelsburg
- 92WP Lamm, Jurtschitsch
- 92WP Grub, Schloss Gobelsburg
- 91WP Kogelberg Reserve "Terrassen", Steininger
- 91WP Renner, Hirsch
- 91WP Schenkenbichl Reserve, Hiedler
- 91WP Kittmannsberg Reserve, Hiedler
- 91WP Schenkenbichl, Jurtschitsch
- 91WP Lamm, Hirsch
- 90WP Renner, Allram
- 90WP Grub, Hirsch
- 90WP Spiegel Reserve, Ehn
- 90WP Loiserberg, Jurtschitsch
- 89WP Gaisberg, Hirsch
- 89WP Hölle, Topf
- 89WP Gaisberg, Topf
- 89WP Gaisberg, Allram
- 89WP Kittmannsberg Reserve, Steininger
- 88WP Thal, Hiedler
- 88WP Wechselberg, Topf
- 88WP Kogelberg Reserve, Brandl
- 88WP Lamm Reserve, Steininger
- 88WP Reserve Alte Reben, Schreibeis
- 88WP Gaisberg, Allram
- 88WP Loiserberg, Bründlmayer
- 88WP Dechant, Jurtschitsch
- 88WP Gaisberg Reserve, Schreibeis

ÄLTERE JAHRGÄNGE

- 2016 93WP Lamm, Hirsch
- 2016 92WP "Maximum", Hiedler
- 2016 92WP Grub, Hirsch
- 2016 90WP Gaisberg, Hirsch
- 2016 89WP Gaisberg, Topf
- 2016 89WP Gaisberg, Hirsch



Professional, independent and competent

Wein-Plus is the leading independent Internet platform on the topic of wine in Europe. Each day, more than 6,000 people use the network for information and communication, which has around 187,000 registered private and professional wine enthusiasts. The Wein-Plus wine guide, which lists tasting notes and scores for more than 120,000 wines, is the most comprehensive guide of its kind. It is brought up to date virtually on a daily basis, and is founded on strict tasting guidelines.

Head taster Marcus Hofschuster and his team work full-time for the wine guide, and ensure they take sufficient time for each and every wine rating and description. All the wines are tasted without exception in the neutral surroundings of the tasting room at the Wein-Plus head office in Erlangen, Germany. Tasting is always done blind, so that the tasters do not know during the tasting which wine or which producer they are rating. Wines are always tasted in logical series together with other similar wines, in order to ensure a meaningful sensory framework for the descriptions and ratings.

Marcus Hofschuster enjoys an outstanding reputation as a conscientious and incorruptible expert. His team consists of tasters who are likewise experienced, and have professional training in wine. The tasting system is fully supported by a computer system, with protection built in against errors of entry and mix-ups. Ratings are constantly monitored by inserting counter-bottles, which are also tasted blind.

Wines are scored in accordance with the international 100 point system. Only wines that score a minimum of 80 points are included in the wine guide. At Wein-Plus, the scoring system is applied more strictly than is usual in the case of other wine guides.

Specifically, the points scores correspond with the following categories:

80 to 84 Points: good

85 to 89 Points: very good

90 to 94 Points: outstanding

95 to 99 Points: great

100 Points: unique

Recently published in the BEST OF series:

- BEST OF Silvaner
- BEST OF Barolo
- BEST OF Valtellina
- BEST OF Brunello 2012
- BEST OF Burgenland
- BEST OF Steiermark
- BEST OF Deutscher Spätburgunder
- BEST OF Riesling trocken
- BEST OF Südtirol
- BEST OF Lemberger/Blafränkisch
- BEST OF Brunello di Montalcino Annata 2013
- BEST OF Brunello di Montalcino Riserva 2012
- BEST OF Weiße Burgundersorten
- BEST OF Soave
- BEST OF Chianti Classico
- BEST OF Lambrusco
- BEST OF Chianti
- BEST OF Bonarda dell'Oltrepò Pavese DOC